

# Overview of Encampments Across Canada: A Right to Housing Approach

## *Un survol des campements canadiens : une approche axée sur le droit au logement*

**Webinar** (simultaneous French/English translation)

The objective of this webinar is to mobilize knowledge from a research project charged with making recommendations to the Office of the Federal Housing Advocate (housed at the Canadian Human Rights Commission), regarding the human rights dimensions of encampments across Canada. Presenting findings from selective case studies conducted in three different provinces (British Columbia, Ontario, Québec) we will juxtapose the regulation of encampments with the right to housing and human rights framework as set out in the National Protocol on Homeless Encampments in Canada (Farha & Schwan, 2020).

ASL/LSQ Services Available

**Webinaire** (traduction simultanée français/anglais)

L'objectif de ce webinaire est de mobiliser les connaissances issues d'un projet de recherche chargé de faire des recommandations au Bureau du défenseur fédéral du logement (Commission canadienne des droits de la personne), à propos des dimensions des droits de la personne des campements à travers le Canada. En présentant les résultats d'études de cas ciblées, menées dans trois provinces différentes (Colombie-Britannique, Ontario, Québec), nous juxtaposerons la réglementation des campements avec le droit au logement et les droits de la personne tel que défini dans le Protocole national pour les campements de sans-abri au Canada (Farha & Schwan, 2020).

Services de traductions LSQ/ASL disponibles

### ***A presentation of/une présentation de:***

Marie-Josée Houle, Federal Housing Advocate/Défenseure fédérale du logement  
Alexandra Flynn, University of British Columbia  
Joe Hermer, University of Toronto  
Kym A. Hines, Founder, LLEOHN (Living/Lived Experience of Homelessness Network)  
Caroline Leblanc, Université de Sherbrooke  
Sue-Ann MacDonald, Université de Montréal  
Kaitlin Schwan, Women's National Housing & Homelessness Network  
Estair Van Wagner, York University

Cette conférence s'inscrit dans le champ [Itinérance](#),  
porté par Philippe-Benoît Côté, Sue-Ann MacDonald,  
Laurence Roy et Carolyne Grimard

# Midi du CREMIS

December 2nd 2022  
2 décembre 2022  
12h - 13h30

Webinar on registration  
Webinaire sur inscription

